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Zápis ze 18. zasedání Zastupitelstva Městské části Praha-Dolní Měcholupy 

konaného dne 4. 12. 2024 v zasedací místnosti ÚMČ 
 

Účastníci: Iveta Běhounková (TOP09), Michal Blažek (TOP09), Renáta Brožková (ODS), Marek Dědik (NO), 

Jana Doláková (TOP09), Luboš Ježil (ODS), Luděk Dostál (ODS) Jiří Jindřich (ODS), Vladimír Kuba (ODS), 

Richard Kužel (ODS), Libor Motlík (Pro), Jan Rajnoch (NO), Martin Svoboda (Pro), Vladimír Študent (Pro), 

Petr Vltavský (ODS); Šárka Fořtová (tajemnice), Barbora Dubská (úřad), Marie Řiháčková (úřad) 

Veřejnost: dle prezenční listiny 
 

Počet přítomných členů zastupitelstva: 15 z 15 
 

Starosta přivítal přítomné na řádně svolaném 18. veřejném zasedání zastupitelstva městské části v mimořádném 

termínu a konstatoval, že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
 

Zasedání bylo zahájeno v 17:32 hod. (audiozáznam 0:00:00; stenozáznam str. 3) 
 

(audiozáznam 0:00:55; stenozáznam str. 3) 

Jako ověřovatelé zápisu ze zasedání byli zvoleni I. Běhounková a V. Kuba 

Hlasováno: pro 15, proti 0, zdržel se 0. 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, J. Doláková, L. Dostál, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, 

R. Kužel, L. Motlík, J. Rajnoch, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 
 

Do návrhového výboru pro tvorbu usnesení byli zvoleni J. Jindřich a V. Študent. 

Hlasováno: pro 15, proti 0, zdržel se 0. 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, J. Doláková, L. Dostál, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, 

R. Kužel, L. Motlík, J. Rajnoch, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ (audiozáznam 0:01:56; stenozáznam str. 3) 

1. Školství 

2. Mimořádné odměny uvolněným zastupitelům 

3. Odměny za výkon funkcí neuvolněných členů ZMČ 

4. Areál Za Zastávkou 

5. Vysokorychlostní trať 

6. Zásady hospodaření v období rozpočtového provizoria na rok 2025 

7. Dopravní stavby  

8. Zeleň  

9. Plán termínu zastupitelstev na rok 2025 

10. Různé 
 

Starosta otevřel rozpravu k programu a informoval o návrhu pana M. Svobody o zařazení bodu Areál Za 

Zastávkou – podezření na porušování právních předpisů a způsobení škody MČ Praha-Dolní Měcholupy do 

programu jednání zastupitelstva.   
 

O zařazení bodu bylo hlasováno.  

Hlasováno: pro 6, proti 1, zdržel se 8.      návrh nebyl přijat 

Pro: M. Dědík, L. Motlík, J. Rajnoch, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 

Proti: R. Kužel 

Zdržel se: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, J. Doláková, L. Dostál, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba 
 

Následně proběhlo hlasování o přeřazení bodu Areál Za Zastávkou a Vysokorychlostní trať za bod Školství.  

Hlasováno: pro 14, proti 0, zdržel se 1.  návrh byl přijat 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, J. Doláková, L. Dostál, L. Ježil, V. Kuba, R. Kužel, 

L. Motlík, J. Rajnoch, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 

Zdržel se: J. Jindřich 
 

SCHVÁLENÝ PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Školství 

2. Areál Za Zastávkou 

3. Vysokorychlostní trať 

4. Mimořádné odměny uvolněným zastupitelům 

5. Odměny za výkon funkcí neuvolněných členů 

ZMČ  

6. Zásady hospodaření v období rozpočtového 

provizoria na rok 2025 

7. Dopravní stavby 

8. Zeleň 

9. Plán termínu zastupitelstev na rok 2025 

10. Různé 
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1. Školství (audiozáznam 0:08:17; stenozáznam str. 4) 

Starosta představil průběh investičních projektů v oblasti školství. Konkrétně se jedná o nástavbu ZŠ Dolní 

Měcholupy, včetně možnosti modulárního řešení, výstavbu tří dětských skupin, plánovanou novou ZŠ a MŠ v 

Malém háji a zřízení nové třídy v ZŠ Křimická. 

Diskuze (audiozáznam 0:12:08; stenozáznam str. 6): M. Ferkl, J. Doláková, V. Študent, M. Svoboda, V. Fialková 
 

Byl představen protinávrh usnesení panem Študentem ve znění:  
I. BERE NA VĚDOMÍ  

- informaci o aktuální situaci v oblasti školství v městské části Praha-Dolní Měcholupy 

- nutnost zajistit dostatečnou kapacitu ZŠ Dolní Měcholupy pro žáky prvních tříd pro školní rok 2025/2026 

II. UKLÁDÁ 

- starostovi zajistit dostatečnou kapacitu ZŠ Dolní Měcholupy pro přijmutí všech oprávněných žáků do prvních tříd 

s trvalým bydlištěm Praha – Dolní Měcholupy v podobě jedné z navrhovaných variant nebo jejich kombinace (přístavba 

a nástavba ZŠ Dolní Měcholupy, dočasná přístavba, náhradní prostory) pro školní rok 2025/2026. 

- starostovi zajistit financování přístavby a nástavby ZŠ Dolní Měcholupy 

Hlasováno: pro 5, proti 1, zdržel se 9.          návrh nebyl přijat 

Pro: M. Dědík, L. Motlík, J. Rajnoch, M. Svoboda, V. Študent 

Proti: J. Jindřich 

Zdržel se: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, J. Doláková, L. Dostál, L. Ježil, V. Kuba, R. Kužel, P. 

Vltavský 
 

Starosta přečetl původní znění usnesení a zastupitelé vzali na vědomí aktuální situaci v oblasti školství v Městské 

části Praha-Dolní Měcholupy 

Hlasování pro původní znění usnesení. 

Hlasováno: pro 15, proti 0, zdržel se 0. UZ 18/1  schváleno 

Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, L. Dostál, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, 

R. Kužel, L. Motlík, J. Rajnoch, M. Svoboda V. Študent, P. Vltavský 
 

2. Areál Za Zastávkou (audiozáznam 0:29:49; stenozáznam str. 10) 

Starosta krátce uvedl projednávaný bod a předal slovo právnímu zástupci panu Mgr. Málkovi, který následně 

předložil koncept řešení dlouhodobého pachtu pro Areál Za Zastávkou. Jedná se o záměr pachtu na dobu 10 let, 

konkrétně od 1. března 2025 do 1. března 2035. Součástí záměru byl také představen plán oprav a investic pro 

rozvoj areálu. 

Diskuze (audiozáznam 37:20; stenozáznam str. 13): M. Svoboda, J. Jindřich, L. Málek, V. Študent, R. Brožková, 

L. Motlík, J. Brožek, M. Radolf, K. Filip 
 

Po dlouhé diskuzi starosta navrhl přestávku, která proběhla od 19:23 - 19:41 hodin. 

Po přestávce starosta navrhl stažení tohoto bodu z programu.  
 

Hlasováno: pro 13, proti 0, zdržel se 0.  Bod byl stažen z programu  
Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. 

Motlík, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 
 

3. Vysokorychlostní trať (audiozáznam 1:59:00; stenozáznam str. 35) 
Starosta stručně informoval o pokroku v jednáních týkajících se vysokorychlostní trati v Dolních Měcholupech. 

Městské části byly předloženy tři varianty řešení. Varianta nadzemní trati je na základě výsledků referenda pro 

Dolní Měcholupy nepřijatelná. Dalšími variantami jsou podzemní trať a tunelová trať, které jsou pro Dolní 

Měcholupy příznivější. 

Diskuse (audiozáznam 2:07:24; stenozáznam str. 37): M. Svoboda 
 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí varianty vedení VRT na katastru Dolních Měcholup, NT-nadzemní trať, PT- 

podzemní trať, TT – tunelová trať. Zásadně nesouhlasí s vedením trati dle varianty nadzemní tratě, která je vedena 

na 6 – 12 metru vysokém viaduktu, protože tato varianta je v přímém rozporu s výsledky místního referenda ze 

7. – 8.6.2024. Zároveň zastupitelstvo požaduje, aby bylo dále jednáno o vedení trati ve variantě TT a PT. 

Zastupitelstvo pověřilo starostu dalším jednáním ve smyslu usnesení, informovat správu železnic a Magistrát. hl. 

m. Prahy o přijatém usnesení a činit veškeré právní kroky proti schválení varianty nadzemní tratě.  
 

Hlasováno: pro 13, proti 0, zdržel se 0. UZ 18/2  schváleno 

Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. 

Motlík, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 
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4. Mimořádné odměny uvolněným zastupitelům (audiozáznam 2:13:05; stenozáznam str. 40) 
Starosta navrhl stažení bodu z programu. Proběhlo hlasování.  

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 2. Bod byl stažen z programu  
Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, 

M. Svoboda, V. Študent,  

Zdržel se: L. Ježil, P. Vltavský 
 

5. Odměny za výkon funkcí neuvolněným zastupitelům (audiozáznam 2:13:27; stenozáznam str. 40) 
Jedná se o přílohu zákona č. 2 zákona č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze v platném znění, kde je nutné, aby 

se odsouhlasila novou výši odměn pro neuvolněné zastupitele od 1.1.2025. 

Diskuse (audiozáznam 2:14:00; stenozáznam str. 40): M. Svoboda, J. Jindřich 
 

Zastupitelstvo schválilo výši odměn neuvolněným členům ZMČ Praha-Dolní Měcholupy, která vychází z přílohy 

č. 2 zákona č.131/2000 Sb., o hlavním městě Praze v platném znění, v maximální výši dle druhu vykonávané 

funkce a náhradníkům po uprázdnění mandátu člena zastupitelstva, nejdříve ode dne složení slibu. 
  

Hlasováno: pro 13, proti 0, zdržel se 0. UZ 18/3  schváleno 

Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, 

L. Motlík, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 
 

6. Zásady hospodaření v období rozpočtového provizoria na rok 2025 (audiozáznam 2:16:45; 

stenozáznam str. 42) 
Předkladatel uvedl, že vzhledem k situaci, kdy nebyl prozatím schválen rozpočet hlavního města Prahy a nebude 

schválen rozpočet MČ, je nutné dočasně hospodařit v rámci rozpočtového provizoria. 

Zastupitelstvo schválilo hospodaření městské části Praha-Dolní Měcholupy dle zásad v období provizoria do 

doby schválení rozpočtu na rok 2025 
 

Hlasováno: pro 13, proti 0, zdržel se 0. UZ 18/4  schváleno 

Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, 

L. Motlík, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 
 

7. Dopravní stavby (audiozáznam 2:18:10; stenozáznam str. 44) 
Starosta představil aktuální vývoj dopravní situace v oblasti Dolních Měcholup. Mezi klíčové projekty patří 

obchvat Dolních Měcholup, Hostivařská spojka, úsek 511 pražského okruhu, plánovaná vysokorychlostní trať a 

realizace cyklostezky mezi Dolními Měcholupy a Uhříněvsí. Zmínil také projekt „Bezpečné cesty do školy“ z 

roku 2022, který zahrnoval úpravu přechodu pro zvýšení bezpečnosti. Na autobusových zastávkách byly zřízeny 

nové přístřešky ve spolupráci s THMP a v ulici K Měcholupům bylo vybudováno nové osvětlení. Upozornil také 

na problematiku parkování Na Návsi, které komplikuje výhled při výjezdu na Kutnohorskou ulici, a zmínil 

potřebu řešení chodníku na Dolnoměcholupské směrem do Hostivaře. Důraz byl kladen také na zklidnění dopravy 

v obytných zónách a omezení tranzitního provozu. 

Diskuse (audiozáznam 2:27:10; stenozáznam str. 47): J. Jindřich, L. Motlík, V. Študent 
 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí informace o aktuální situaci v oblasti dopravy v Městské části Praha-Dolní 

Měcholupy. 
 

Hlasováno: pro 13, proti 0, zdržel se 0. UZ 18/5  schváleno 

Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, 

L. Motlík, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 
 

8. Zeleň (audiozáznam 2:34:25; stenozáznam str. 50) 
Starosta informoval o aktuálním vývoji aktivit v městské části v oblasti zeleně. Městská část získala dotaci na 

projekt sídelní zeleně a připravuje se projekt na revitalizaci návsi. Dalšími projekty jsou výstavba agility hřiště a 

řešení neoprávněného nakládání s lesíkem u tůně. V rámci participativního rozpočtu „Kilo pro Dolní“ je 

realizován projekt průchod u „Koček“. V této oblasti také probíhá drobná participace v rámci rekonstrukce 

kolotoče v parku za školou. 

Diskuse (audiozáznam 2:42:29; stenozáznam str. 58): J. Jindřich, M. Dědík, M. Svoboda, V. Študent 
 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci o aktuální situaci veřejné zeleně v Městské části Praha-Dolní 

Měcholupy. 
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Hlasováno: pro 13, proti 0, zdržel se 0. UZ 18/6  schváleno 

Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, 

L. Motlík, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský 
 

9. Plán termínů zastupitelstev na rok 2025 (audiozáznam 2:47:45; stenozáznam str. 56) 
Byl představen plán termínu veřejných zasedání zastupitelstev na rok 2025.  

Diskuse (audiozáznam 2:48:02; stenozáznam str. 56): J. Jindřich, M. Svoboda, V. Študent 
 

Zastupitelstvo souhlasí s předloženými termíny veřejných zasedání ZMČ pro rok 2025.  
 

měsíc číslo termín 

leden 19. pondělí    27. 1.  od 17:30 hodin 

březen 20. pondělí    24. 3.  od 17:30 hodin 

červen 21. pondělí    23. 6.  od 17:30 hodin 

září 22. pondělí    22. 9.  od 17:30 hodin 

prosinec 23. pondělí    1. 12.  od 17:30 hodin 
 

 

Hlasováno: pro 13, proti 0, zdržel se 0. UZ 18/7  schváleno 

Pro: M. Blažek, I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědík, J. Doláková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, 

L. Motlík, M. Svoboda, V. Študent, P. Vltavský  
  

10. Různé 
 

➢ V. Študent (audiozáznam 2:57:21; stenozáznam str. 66) – revitalizace Ulice nad Vokolky 

➢ M. Svoboda (audiozáznam 2:58:18; stenozáznam str. 66) – Areál Za Zastávkou 

➢ L. Motlík (audiozáznam 3:00:11; stenozáznam str. 68) – běžecká dráha 

➢ M. Svoboda (audiozáznam 3:01:09; stenozáznam str. 69) – upozornění na porušení jednacího řádu 

 

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno ve 21:12 hodin. 

 

Nedílnou součástí zápisu jsou Usnesení zastupitelstva MČ Praha-Dolní Měcholupy číslo 18/1-7 

ze dne 4. 12. 2024, doslovný přepis diskuse a vlastnoručně podepsaná prezenční listina. 

 

 

Zapsala: M. Řiháčková 
 

Ověřovatelé: 

 
.........................................…... 

Ing. V. Kuba 

 
.........................................…... 

Bc. I. Běhounková 

.........................................…... 

Mgr.A. Jiří Jindřich, starosta 

MČ Praha-Dolní Měcholupy 

 
 


